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Protokół nr 15/18 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa 

z dnia   12 czerwca 2018 roku 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Bogdan Domżalski  Przewodniczący Komisji Rolnictwa dnia   2018  roku o godzinie 

13:00 otworzył obrady Komisji  Rolnictwa. Powitał członków Komisji Rolnictwa oraz 

zaproszonych gości w osobach Pana Grzegorza Wiśniewskiego – Łowczego Okręgowego, 

Pana Marka Szubskiego – Kierownika Referatu Ochrony Środowiska oraz Pana Jana 

Stalmirskiego – pracownika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

3 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 3 osoby stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował radnych, iż wraz zawiadomieniem o posiedzeniu 

Komisji otrzymali porządek obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 14/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 marca 2018 r.  

5) Informacja o wykorzystaniu przez Gminne Spółki Wodne z terenu Powiatu Włocławskiego 

z dotacji  podmiotowych  z różnych źródeł na realizację prac konserwacyjnych, napraw 

urządzeń i obiektów melioracyjnych za rok 2017.  

6) Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań związanych z ochroną gruntów 

rolnych i leśnych a także klasyfikacją gruntów w 2017 r. 

7) Sprawy różne. 

8) Zakończenie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedstawionego 

porządku obrad? Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną. Przewodniczący 

Komisji zaproponował poszerzenie porządku obrad o punkt Informacja na temat szkód 

wyrządzanych przez zwierzynę łowną, który będzie punktem 5, a dotychczasowy punkt 5 

będzie punktem 6. Porządek obrad będzie składał się z 9 punktów.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad o punkt  

Informacja na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną, który będzie punktem 5, a 

dotychczasowy punkt 5 będzie punktem 6 porządku obrad i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 



Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest z przyjęciem poszerzonego porządku obrad i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 14/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 marca 2018 r.  

5. Informacja na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną. 

6. Informacja o wykorzystaniu przez Gminne Spółki Wodne z terenu Powiatu 

Włocławskiego z dotacji  podmiotowych  z różnych źródeł na realizację prac 

konserwacyjnych, napraw urządzeń i obiektów melioracyjnych za rok 2017.  

7. Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań związanych z ochroną gruntów 

rolnych i leśnych a także klasyfikacją gruntów w 2017 r. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4) Przyjęcie protokołu nr 14/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 marca 2018 r.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Rolnictwa?  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu nr 14/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 marca 2018 roku i 

przeprowadził procedurę głosowania.  

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła protokół nr 14/18 z posiedzenia Komisji Rolnictwa z dnia 2 marca 2018 roku. 

 

 

5) Informacja na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Informację na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną. Przewodniczący 

Komisji poprosił Łowczego Okręgowego o przedstawienie tematu. 

Pan Grzegorz Wiśniewski - Łowczy Okręgowy poinformował, że na terenie miasta i 

powiatu włocławskiego w Polskim Związku Łowieckim aktualnie zarejestrowanych jest 16 

kół łowieckich  tzw. Macierzystych i 2 koła łowieckie tzw. Niemacierzyste (z Warszawy) 

zrzeszające 650 członków, które dzierżawią łącznie 28 obwodów łowieckich, w tym na 



terenie powiatu włocławskiego 22 obwody. W ostatnim roku ilość członków kół łowickich 

zmniejszyła się o 1 członka. Gospodarka łowiecka w powiecie włocławskim prowadzona jest 

na terenie 22 obwodów łowieckich, których łączna powierzchnia  wynosi: powierzchnia 

ogólna obwodów – 142178 hektarów, w tym powierzchnia leśna – 26689 hektarów, 

powierzchnia użytkowa 134519 hektarów. Rok gospodarczy  w zakresie łowiectwa trwa od 

dnia 1 kwietnia danego roku do 31 marca roku następnego  i wszelką sprawozdawczość 

dotyczącą zwierzyny sporządzana jest corocznie za taki okres czasu. Problemy jakie 

występują w zakresie zagospodarowania obwodów łowieckich, to przede wszystkim: bardzo 

niekorzystne zmiany środowisk bytowania poszczególnych gatunków, zwierząt łownych- 

likwidacja miedz, zakrzaczeń śródpolnych, wielołanowe uprawy rolne(kukurydza, rzepak 

itp.), zmniejszanie areałów upraw zbóż ozimych, rozwijająca się chemizacja i mechanizacja w 

gospodarce rolnej itd., nadmierne występowanie drapieżników żerujących przede wszystkim 

na gatunkach zaliczanych do zwierzyny drobnej, anomalie pogodowe- obfite opady lub susze 

w okresie lęgowym zwierzyny drobnej, zmiana behawioru dzika, który w okresie letnim 

opuszcza kompleksy leśne i przenosi się na teren upraw kukurydzy, rzepaków., niszczenie 

urządzeń łowieckich, nowe problemy związane z uruchomiona autostradą A1 – szczególnie w 

zakresie przecięcia dotychczasowych, naturalnych szklaków migracji zwierzyny grubej, 

zwiększające się migracje niektórych gatunków zwierzyny na tereny miejskie przymiejskie, 

głownie jeleni, saren i dzików, zwiększająca się liczba różnego typu kolizji pojazdów ze 

zwierzyną, a  w ostatnich latach szczególnie z łosiami. W okresie ostatnich 20 lat nastą[ił 

wzrost liczebności gatunków zaliczanych do zwierzyny grubej (jeleń, sarna, dzik), które jako 

organizmy dużo łatwiej znoszą presję środowiska i spadek liczebności gatunków zaliczanych 

do zwierzyny drobnej(zając, dziki królik, kuropatwa i bażant ), które tej presji nie potrafią się 

oprzeć. Z danych wynika, że na trenie powiatu włocławskiego zagęszczenie liczebności 

dzików na dzień 10 marca 2018 r. wyniosło 0,12 szt./km
2
, przy rozpiętości od 0,00 szt./w km

2
 

do 0,36 szt./1 km
2
. Założone plany odstrzału w okresie łowieckiego roku gospodarczego 

2018/2019 gwarantują dalsze obniżenie tych parametrów. Intensywność pozyskania tego 

gatunku jest w pełni zależna od jego rozrodu aktualnie odbywającego się praktycznie przez 

cały okres roku. W stosunku do kół łowieckich , które nie uzyskało parametru zagęszczenia 

poniżej lub równego 0,1 szt./1km
2
 jako organ nadzorujący z ramienia PZŁ wystosowaliśmy 

pisemne ostrzeżenie i zobowiązanie do zintensyfikowania działań w tym zakresie. Z analizy 

powyższego wynika, że w minionym łowieckim roku gospodarczym zanotowano spadek 

powierzchni zredukowanej tych szkód z 152,25 ha tj. 30,60 ha, czyli o około 20,10%,  oraz 

nieznacznie w zakresie finansowym ze 138,05 tys. zł tj. o 2,74 tys. złotych, czyli około 

2,09%. Generalnie szkody wystąpiły przede wszystkim w uprawach kukurydzy, rzepaku oraz 

na łąkach i pastwiskach. Do głównych gatunków wyrządzających szkody należały przede 

wszystkim dziki i jelenie. Nie zanotowano w minionym roku gospodarczym skarg 

kierowanych do ZO PZŁ, a także żadnych postępowań sądowych. Wg aktualnych danych , w 

obecnym okresie czasu znacząco zmniejszyła się także ilość zgłoszeń szkód, szczególnie na 

terenie łąk i pastwisk oraz w zasiewach kukurydzy, co jest spowodowane mniejszą ilością 

dzików oraz różnego typu perturbacji ze względu na zmianę dotychczas obowiązującego  w 

tym zakresie prawa.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Radny  Jerzy Donajczyk powiedział, że  z informacji wynika, że są dokonywane wsiedlenia 

ptactwa i zwierząt. Mniej więcej utrzymuje się to na tym samym poziomie poza nielicznymi 

wyjątkami. Radny zapytał, od czego są uzależnione te wielkości wsiedleń? Radny zapytał o 

liczebność dzików?  Ile występuje odwołań od decyzji odszkodowawczych w okresie roku? 

Jaka  jest wysoka kwota? Czy istnieje szansa spełnić oczekiwania poszkodowanych? 

Pan Grzegorz Wiśniewski - Łowczy Okręgowy odpowiedział, że w poprzednich latach 

wsiedlane było ptactwo, zające, dzikie króliki. Jest to uzależnione od finansów. W latach 

2013-2015 korzystano z dodatkowej dotacji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

w ramach Wojewódzkiego Programu Odbudowy Populacji Zwierzyny Drobnej. Natomiast od 



2015 roku do chwili obecnej te zasiedlenia odbywają się z własnych środków finansowych 

wypracowanych przez poszczególne koła łowieckie. Stąd ta ilość mniejsza jak przednia. Przy 

prowadzeniu tych wsiedleń należy pamiętać, że ilość wsiedlanego ptactwa nigdy nie 

odzwierciedlona w przyroście pogłowia naturalnego. Według badań wynika, że od 60-80% 

ginie w pierwszym okresie czasu po wypuszczeniu po adaptacji, ale jest to jest uzależnione od 

tego, że praktycznie aktualne pola stają się pomału przyrodniczą pustynią. Jeśli chodzi o 

bażanta i kuropatwę podstawowym pokarmem przez pierwsze 3 tygodnie życia 

nowonarodzonego pisklaka jest pokarm pochodzenia zwierzęcego, który stanowi minimum 

80%. Później stopniowo ten pisklak przechodzi na pokarm pochodzenia roślinnego. Pokarm 

pochodzenia zwierzęcego to nic innego jak owady. Dla przykładu w dolnej Saksonii od 

dwóch lat wprowadzono specjalny program w ramach dopłat dla rolników. A mianowicie 

dopłaty za zakładanie tzw. pasów kwiatowych, czyli wielkie uprawy są dzielone pasami o 

innych rosnących tam roślinach, które nie są pryskane, po to tylko, żeby bytowały owady, 

które będą dla kuropatwy i dla bażanta, ale to w Dolnej Taksonii. Jeśli chodzi o dzika biorąc 

pod uwagę wskazania dyrektyw rządowych, które zobowiązuje do utrzymania populacji dzika 

na poziomie o,1 szt. na 1 km
2
, czyli 1 sztuka na 1000 ha. Na razie udaje się to osiągnąć. I na 

dzień 12 marca  było to 0,12. W większości obwodów było poniżej 0,1. Trzeba wziąć pod 

uwagę, że jest to liczebność wyliczana na dzień 10 marca i do tego trzeba doliczyć przyrost 

naturalny. Przyrost naturalny na dzień dzisiejszy wg różnych badań wynosi nawet 250% tego 

stanu na dzień 10 marca. Ten przyrost naturalny ukazuje się non stop przez cały rok. Co 

miesiąc odbywają się szkolenia. Co miesiąc rozliczane są koła łowieckie z nałożonych 

planów. W zeszłym roku średnia strzelania miesięcznie to 144 sztuki (kwiecień, maj, 

czerwiec, lipiec, sierpień). W tym roku w kwietniu strzelono 201, w maju 238 dzików. To już 

świadczy o tym, że ta mobilizacja jest dużo większa. Ustawa prawo łowickie dopuszcza 

możliwość wyłączania gruntów  z polowania w momencie, kiedy właściciel lub posiadacz 

tych gruntów złoży podpis pod oświadczeniem w obecności starosty. Taki przypadek miał 

miejsce w powiecie włocławskim. Łowczy nie ma nic przeciwko temu, ale to będzie 

utrudnieniem jeśli więcej rolników wyłączy grunty z polowania. Każdy myśliwy, aby 

polować będzie musiał się zastanawiać, czy do tej miedzy może strzelić, czy nie. Z drugiej 

strony ta osoba, która wyłącza swoje grunty musi wiedzieć, ze nie będzie miał płaconych 

odszkodowań, a po drugie na tym gruncie może powstać matecznik, ponieważ myśliwi tam 

nie będą wchodzić. To ma dwie strony. Za ostatni rok w powiecie włocławskim zostało 

zastrzelonych 789 dzików na dzień dzisiejszy można powiedzieć, że spodziewane jest 

przekroczenie 850 sztuk a może nawet więcej. ASF jest na bieżąco analizowany i jest obawa, 

aby nie przedostał się na tereny powiatu, czy województwa bo wtedy może być problem. 

Wielu myśliwych się zniechęca do polowań, ponieważ to co się dzieje wokół myślistwa to 

ludzie zaczynają się wstydzić, że są myśliwymi.  

Radny Jerzy Donnajczyk zapytał, jak wygląda sytuacja lisów i bobrów na terenie powiatu 

włocławskiego? 

Pan Grzegorz Wiśniewski - Łowczy Okręgowy odpowiedział, że jeśli chodzi o lisy to 

odstrzał jest w podobnej ilości jak i dzików. Jeśli chodzi o bobry sprawa wygląda tak, ze na 

dzień dzisiejszy, żeby przystąpić do redukcji tego gatunku trzeba mieć decyzje RDOŚ w 

Bydgoszczy. Myśliwi mogą dokonywać odstrzału redukcyjnego od 1 września do końca 

lutego. W USA, Kanadzie, Szwecji, Litwie, Estonni, Białoruś co najmniej 85% bobrów 

redukuje się metodami czysto traperskimi – poprzez sidła, potrzaski itd. Nie więcej jak 15% 

przy pomocy strzelby. To jest zwierzę, które prowadzi skryty tryb życia. Bardzo mocno się 

cywilizuje i dostosowuje się do warunków miejscowych. Łowczy poinformował, że pojawia 

się coraz więcej wilków wokół Włocławku. Dużo tego gatunku jest w okolicach Torunia i 

Aleksandrowa Kujawskiego. Dopiero, kiedy rolnicy odczują szkody wyrządzone przez wilki 

wówczas zostanie zmienione prawo w tym zakresie.  

Radny Grzegorz Śledziński zapytał jaka jest sytuacja  wydry na terenie powiatu 

włocławskiego? 



Pan Grzegorz Wiśniewski - Łowczy Okręgowy odpowiedział, że wydra jest cały czas pod 

ochroną nie ma szans uzyskania zezwolenia od RDOŚ poza terenami stawów rybnych, ale 

zatwierdzonych rejonów hodowlanych. Oznacza to, że nie każdy staw rybny jest tym rejonem 

hodowlanym.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał  o odszkodowania? 

Pan Grzegorz Wiśniewski - Łowczy Okręgowy odpowiedział, że powierzchnia 

zredukowana spadła w ubiegłym roku o około 20%. Na terenie powiatu włocławskiego to co 

w całości zjada zwierzyna w porównaniu z rokiem poprzednim, gdzie było 152 ha teraz 121 

ha. Czyli o 30 ha mniej, a finansowo było 138 000, a teraz 135 000 zł. Zauważany jest trend 

spadkowy. Jest większa rzetelność szacowania. W zeszłym roku nie było żadnego odwołania 

do sądu. Należą się ogromne podziękowania rolnikom. Problem szkód łowieckich to nie jest 

problem wszystkich rolników. To jest problem 5-10% wyłudzaczy. Rolnik to sprzymierzeniec 

przyrody i sprzymierzeniec myśliwego.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają pytania do przedłożonej 

informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest przyjęciem informacji na temat 

szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła informację na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną. 

Informacja na temat szkód wyrządzanych przez zwierzynę łowną stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu.  

 

6) Informacja o wykorzystaniu przez Gminne Spółki Wodne z terenu Powiatu 

Włocławskiego z dotacji  podmiotowych  z różnych źródeł na realizację prac 

konserwacyjnych, napraw urządzeń i obiektów melioracyjnych za rok 2017.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali informację o wykorzystaniu przez Gminne Spółki Wodne z terenu Powiatu 

Włocławskiego z dotacji  podmiotowych  z różnych źródeł na realizację prac 

konserwacyjnych, napraw urządzeń i obiektów melioracyjnych za rok 2017.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są  pytania?  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, od czego jest uzależniona wysokość dotacji? Dlaczego inne 

spółki są w stanie otrzymać  z innych źródeł pieniądze, a inne spółki są jakby 

niezainteresowane pozyskiwaniem środków na swoje cele. Radny zapytał, od czego to jest 

uzależnione? 

Pan Marek Szubski – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska poinformowała, że zależy 

to od potrzeb jakie występują na danym terenie. Według tych informacji uzyskanych od 12 

podmiotów spółek wodnych, które działają na terenie powiatu. Okazuje się, że gminna spółka 

wodna w Fabiankach w 2017 nie realizowała żadnych zadań w związku z tym to 

dofinansowanie nie było im potrzebne. W Gminie Lubień Kujawski jest spółka wodna, ale nie 

prowadzi żadnej działalności.. W Baruchowie również, ponieważ sprawy utrzymania 

urządzeń melioracji szczegółowej wykonywane są przez istniejący Zakład komunalny. 

Corocznie Wojewoda, czy też Marszałek Woj. ogłasza pule środków przeznaczoną na te cele, 

to wynika z zainteresowania i potrzeb jakie na danym terenie istnieją. Ta wysokość dotacji 

jest różna w różnych gminach. Źródło dotacji to dotacje od Wojewody, Marszałka 

Województwa, środki własne samorządów gminnych.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 
 



  

 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła informację 

o wykorzystaniu przez Gminne Spółki Wodne z terenu Powiatu Włocławskiego z dotacji  

podmiotowych  z różnych źródeł na realizację prac konserwacyjnych, napraw urządzeń i 

obiektów melioracyjnych za rok 2017, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

7) Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań związanych z ochroną 

gruntów rolnych i leśnych a także klasyfikacją gruntów w 2017 r. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali Informację  

Starosty Włocławskiego o realizacji zadań związanych z ochroną gruntów rolnych i leśnych 

a także klasyfikacją gruntów w 2017 r.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, na jakie cele wyłączano z produkcji rolniczej? Na czym 

polegają obowiązki tych osób, które wyłączają te grunty.  

Pan Jan Stalmirski – pracownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – 

poinformował, że największa liczba wyłączeń z produkcji rolnej miała miejsce na terenie 

Gminy Brześć Kujawski. Część gruntów dotyczyło brzeskiej strefy ekonomicznej, a w 

większości to wyłączenia są pod potrzeby budowlane. Czyli wynikające  z miejscowych 

planów zagospodarowania. Ewentualnie jest wiele decyzji o warunkach zabudowy, gdzie jest 

obowiązek wyłączania klas I-III i klas gleb pochodzenia organicznego. Najwięcej tych 

wyłączeń było na terenie Gminy Brześć Kujawski, Choceń i Fabianki. W pozostałych 

gminach są słabe gleby i nie stanieją plany zagospodarowania i nie ma wyłączeń.  

Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że wydział przeprowadza klasyfikację gruntów. Zwykle 

to na wniosek strony. W jakich przypadkach wykonywane jest to z urzędu? 

Pan Jan Stalmirski – pracownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – 

poinformował, że była jedna urzędowa. Istnieje Uproszczony Plan Urządzeniowych Lasów 

dla poszczególnych gmin, wszystkie gminy mają takie coś opracowane.  W tym UPL jest 

niezgodność między stanem faktycznym a ewidencyjnym. Starosta co roku jakieś kwoty 

przeznacza na likwidacje klasyfikacji już istniejących zalesień. W 2017 roku w części Gminy 

Kowal, Przydatki Gołaszewskie, Bogusławice, Gołaszewo była robiona aktualizacja z 

budżetu powiatu na rzecz indywidualnych właścicieli lasów, którzy dokonywali Zalesień. 

Zalesienia są nawet 20-30 letnie, które nie były ujawniane nigdy w ewidencji. W geodezji 

widnieją jako grunty rolne, a faktycznie są lasem. Taki jeden przypadek miał miejsce w 2017 

roku. To są potrzebne duże pieniądze, aby dokończyć aktualizacje powiatu. Jeśli chodzi o 

indywidulane to ta procedura się zmieniła od tego roku rolnik jeśli ma taką potrzebę, 

ponieważ  zmienił sposób użytkowania: zaorał pastwiska, łąki, zlikwidował hodowlę, przez 

ostatnie lata jest stepowienie, i był o trochę podmokłe obecnie można zaorać rolnik ma 

możliwość zrobienia klasyfikacji zmiany sposobu użytkowania. Wtedy procedura jest 

uproszczona. Znajduje sobie klasyfikatora, zgłasza wniosek o klasyfikację do Starosty, 

Starosta udziela upoważnienia wskazanemu klasyfikatorowi. Z reguły są to osoby z 

wieloletnim doświadczeniem. Po uzyskaniu upoważnienia klasyfikator robi klasyfikację 

rolnikowi.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, kto ponosi koszty związane  z ta klasyfikacja? 

 Pan Jan Stalmirski – pracownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – 

poinformował, że koszty ponosi strona, czyli wnioskodawca. Rolnik w ciągu 30 dni taka 

zmianę powinien zgłosić, jeśli np. nie posiada już pastwisk, łąk i odtopionych użytków 

zielonych, które został. W tym roku 2-3 rolników już się zgłosiło.  

Radny Jerzy Donajczyk zapytał, o grunty prawnie chronione np. natura 2000, gdzie nie 

wolno wykonywać określonych robót.  



Pan Jan Stalmirski – pracownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami – 

poinformował, że te obszary Natura 2000 to są z reguły tereny przyległe w otulinie Kowal – 

słabe gleby, otulina Jeziora Rakutowskiego, w stronę Smólnika i cały ten kompleks lasów.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do przedłożonego 

sprawozdania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Starosty Włocławskiego o realizacji zadań związanych z ochroną gruntów rolnych i leśnych 

a także klasyfikacją gruntów w 2017 r., która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają sprawy, które należałoby 

poruszyć w tym punkcie? 

Nie było więcej głosów.  

 

10) Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał dnia 12 

czerwca  2018 roku o godzinie 14:00 zamknięcia obrad Komisji Rolnictwa.  

 

 

 

 

 

     Przewodniczący Komisji Rolnictwa 

 

                        Bogdan Domżalski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Grzegórska ……………………………….. 


